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BROI.0012.2.5.2018 

 
 

Protokół nr 36/18 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów 

z dnia 18 czerwca 2018 roku 
 
 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
 
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji misji Budżetu i Finansów dnia 
18 czerwca 2018 roku o godzinie  1210 otworzył obrady Komisji Budżetu i Finansów. Powitał 
członków Komisji oraz Panią Igę Przystałowską – Skarbnika Powiatu, Panią Monikę 
Leśniewską – Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych.  
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
2) Stwierdzenie quorum. 

 
Przewodniczący Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 
6 osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 7 osób stanowi wymagane quorum, 
a zatem obrady komisji są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

3) Przyjęcie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Komisji powiedział, że w dniu dzisiejszych obrad wpłynęły dodatkowe 
materiały. W związku z powyższym Przewodniczący zaproponował porządek obrad 
w następującym brzmieniu: 
 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 
2) Stwierdzenie quorum.  
3) Przyjęcie porządku obrad. 
4) Przyjęcie protokołu nr 35/18 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 

22 maja 2018 r. 
5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 

Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018 – 2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity) .  

6) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 
rok 2018 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  

7) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty 
opłat oraz należności niepodatkowych stanowiących dochody budżetu Powiatu 
Włocławskiego przy użyciu instrumentu płatniczego.  

8) Analiza budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 rok w dziale oświata 
i wychowanie z uwzględnieniem subwencji oświatowej.  

9) Sprawy różne. 
10) Zamknięcie obrad Komisji. 
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Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przedstawionego  porządku 
obrad? Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za 
przyjęciem porządku obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad. 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

4) Przyjęcie protokołu nr 35/18 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 
22 maja 2018 r. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu nr 35/18 
z dnia 22 maja 2018 r.? 
Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za przyjęciem 
protokołu nr 35/18 z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów z dnia 22 maja 2018 roku 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 6 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła protokół nr 35/18 z dnia 22 maja 2018 r. 
 

5) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018 – 2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały.  
Pani Iga Przystalowska – Skarbnik Powiatu poinformowała, iż zmiany są podyktowane 
zmianami w realizowanych projektach. PCPR podpisał aneks do umowy przy realizacji 
projektu Rodzina w Centrum. W limitach wydatków następują konieczne zmiany 
w załączniku nr 2. Autopoprawka jest podyktowana wnioskiem dyrektor ZS w Chodczu. Są 
już rozliczone zadania związane z opracowaniem dokumentacji projektowo – kosztorysowej, 
jak również złożeniem wniosku o dofinansowanie, gdzie powiat będzie się ubiegał na 
realizację zadania ze środków unijnych, istnieje potrzeba zaplanowania przedsięwzięcia 
wieloletniego. Obecnie jest zaproponowane do realizacji do 2020 r. podzielone na etapy. 
Będzie to weryfikowane pod kątem informacji wniosku o dofinansowanie i ewentualnych 
środków, które powiat na ten cel pozyska. Wniosek został złożony. Powiat czeka na ocenę 
formalną i merytoryczną.  Z budżetu zostały wycofane środki z wkładu własnego, co ma 
wpływ na wyniki finansowy. Został obniżony wynik. Obniżony został kredyt bankowy na 
pokrycie deficytu. Pozostała część środków z nadwyżki jest pozostawiona bez zmian. Wynik 
finansowy będzie obniżany w miarę możliwości. Nie ma oszczędności z postępowań 
przetargowych.  
O godzinie 1215 na obrady komisji przybył radny Pan Marek Jaskulski. Na sali obrad było 
7 radnych.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  
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Radny Jan Krzyżanowski zapytał, w jakiej wysokości jest nadwyżka budżetowa? 
Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że ok. 1.700.000 zł. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026 wraz z autopoprawką 
(tekst jednolity) i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0   
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2018 – 2026 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2026 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity) stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   
 

6) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego 
na rok 2018 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż autopoprawka jest podyktowana wnioskiem dyrektora 
ZS w Chodczu a pozostałe są  związane z realizacją budżetu i koniecznością dokonania zmian 
poprzez wnioski poszczególnych dysponentów.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie podęli dyskusji. 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały wraz z autopoprawką i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity).  
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity) stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

7) Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty 
opłat oraz należności niepodatkowych stanowiących dochody budżetu Powiatu 
Włocławskiego przy użyciu instrumentu płatniczego.  
 

Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o  przedstawienie projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż uchwała umożliwi powiatowi w dalszej perspektywie 
rozszerzenie sposobu wnoszenia opłat w urzędzie. Głównie dotyczy to opłat 
komunikacyjnych i geodezyjnych. Obecnie są opłaty realizowane za pomocą gotówki 
i bezgotówkowo przelewem. Istnieje możliwość rozszerzenia tego sposobu np. o karty 
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płatnicze. Program ministerialny dla jednostek samorządu terytorialnego jest ogłoszony od 
kwietnia ubiegłego roku. Np. w Wydziale Geodezji  na obecną chwilę funkcjonuje punkt 
kasowy. Były pytania czy byłaby możliwość wprowadzenia takiego sposobu regulowania 
opłat. Nie może się to odbyć bez wyrażenia zgody przez radę powiatu w postacie stosownej 
uchwały.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący zapytał radnych, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty opłat oraz 
należności niepodatkowych stanowiących dochody budżetu Powiatu Włocławskiego przy 
użyciu instrumentu płatniczego.  
Projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty opłat oraz należności niepodatkowych 
stanowiących dochody budżetu Powiatu Włocławskiego przy użyciu instrumentu płatniczego 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.   
 

8) Analiza budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 rok w dziale oświata 
i wychowanie z uwzględnieniem subwencji oświatowej.  

 
Przewodniczący Komisji poprosił Skarbnika Powiatu o  przedstawienie projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż informacja zawiera plany finansowe i dotychczasowe 
ich zmiany z odniesieniem się do subwencji jaka została ostateczną decyzją przyznana. 
Różnica w środkach, które pochodzą z subwencji, w stosunku do potrzeb, które wynikają  
z realizacji zadań w dalszym ciągu jest niewystarczająca i ta niewystarczalność na chwilę 
obecną rośnie. Zadania muszą być wykonywane, będą realizowane w oddziałach o mniejszej 
liczbie uczniów, co  też powoduje, że wydatki zwiększają się. Subwencja uwzględnia 
podwyżki dla nauczycieli i mimo tego w stosunku do planu, które z tego tytułu się 
zwiększyły, bo nie były odniesione w roku ubiegłym do planowanych wydatków.  
Spowodowało to to, że wydatki wzrosły a subwencja do roku ubiegłego zmalała. Jest to 
podyktowane wagami, które ministerstwo przyjęło w grudniu  przy naliczaniu subwencji na 
rok 2018 do wyliczenia tych  środków.  
Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 
powiedziała, że razem z reformą oświaty zmiany dotyczą również sposobu dzielenia 
subwencji oświatowej. Subwencja oświatowa nie jest naliczana na ucznia, tylko jest dzielona. 
W budżecie jest ustalona pewna kwota. W grudniu, kiedy wchodzi w  życie rozporządzenie  
w sprawie podziału subwencji, to te środki zostały we wrześniu zabezpieczone. Środki są 
dzielone pomiędzy poszczególne jednostki samorządu. Są ustalane wówczas algorytmy 
i wagi. Finansowy standard A subwencji rośnie ok. 20 – 30 zł. Dla powiatu rośnie przelicznik 
Di, który wynika z liczby nauczycieli dyplomowanych. Wszystko byłoby dobrze, gdyby nie 
dwa fakty.  Między wrześniem 2015 r. a wrześniem 2017 r., kiedy jest naliczana subwencja 
na rok 2018 liczba uczniów zmalała o 101. Nastąpiły znaczące zmiany, jeżeli chodzi o wagi 
subwencji oświatowej. Dotychczas, jeżeli chodzi o szkoły dla dorosłych, była jedna waga 
i było to 0,5. W tym roku dla szkół powiatowych jest to waga 0,33 (18% mniej na każdego 
słuchacza ) i 0,1 dla słuchacza  dla szkół niepublicznych dla dorosłych. Jeżeli chodzi o szkoły 
niepubliczne, że powiat otrzymując subwencję wyliczało dotację dla szkół niepublicznych na 
podstawie wydatków bieżących. W roku bieżącym płaci się tyle dokładnie, ile się dostaje. 



5 
 

W latach poprzednich zostawało z tej subwencji dla szkół niepublicznych ok. 20-30 zł 
z każdego słuchacza co miesiąc. Obecnie powiat nie płaci dla szkół niepublicznych tej kwoty, 
którą płaciło się ok. 120 – 130 zł, tylko  płaci się 88 zł na jednego słuchacza i nie zostaje 
z tego w powiecie nic. To, co powiat dostaje, to oddaje. Straciły szkoły niepubliczne i powiat. 
Do niedawna była ustawa o systemie oświaty, obecnie prawo oświatowe i ustawa 
o finansowaniu zadań oświatowych. Funkcjonuje jeszcze stara ustawa o systemie oświaty, nie 
wszystkie  paragrafy z tamtej ustawy zostały wygaszone. Do tej pory w ZS w Kowalu 
(uczniowie dorośli) zawsze pozostawały środki finansowe, którymi można było dofinansować 
inne powiatowe szkoły. W roku bieżącym, mimo że przybyło w tym ZS 18 słuchaczy, to już 
subwencja nie bilansuje się i należy dołożyć 11 000 zł. W roku ubiegłym było na plusie 
280 000 zł. Mimo tego, że wzrósł algorytm, to wagi na tyle zostały obniżone, że środków jest 
mniej. Standardowa subwencja jest wyższa, ale powiat otrzymuje niższą. To jest podział 
w tzw. grupach szkół zawodowych. Do tej pory była jedna waga 0,21% na każdego ucznia 
szkoły zawodowej. W zeszłym roku zostało to podzielone na uczniów zawodowych – waga 
0,23% a dla młodocianych pracowników – 0,18%. W tym roku szkolnym jest 0,08%. Waga 
spadła o kolejne 11%. W tym roku zostało wprowadzone 4 grupy uczniów szkól 
zawodowych. W zależności od kosztochłonności kształcenia powiat otrzymuje subwencję 
inną dla każdej grupy zawodowej. Dla 109 uczniów jest waga 0,1% i są to uczniowie, którzy 
kształcą się w zawodach technik administracji, technik BHP, gdzie kosztochłonność 
w zawodach jest mniejsza. Traci się kolejne 12% na każdym uczniu rocznie. Kolejna grupa to 
grupa 134 osób, na którą jest naliczona subwencja 0,29 a powiat ma 0,23. 236 uczniów, na 
których nie otrzymuje się wyższej subwencji  - młodociani pracownicy – 0,8%. Mimo tych 
zmian i wzrostów subwencja jest niższa niż dotychczas. Podwyżki dla nauczycieli 5,30%. Po 
otrzymaniu subwencji okazało się, że nie zostały pokryte z subwencji. Na prowadzenie szkół 
i placówek oświatowych (licea i placówki psychologiczno – pedagogiczne) jest deficyt 
w wydatkach bieżących i kosztach prowadzenia, w wynagrodzeniach 3 582 305 zł w stosunku 
do planu na rok 2018.  
Pan Marek Jaskulski - Wicestarosta zapytał czy jest to kwota łączna z remontami? 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych odpowiedziała, że z wyłączeniem 
remontów i inwestycji. Poradnie psychologiczno – pedagogiczne zawsze się bilansowały 
i pozostawały środki finansowe.  W tym roku zabraknie 85 000 zł na prowadzenie poradni. 
Zmieniało się finansowanie i rozliczanie subwencji oświatowej dla uczniów 
niepełnosprawnych. Do tej pory było przeliczane algorytmem. To, co przychodziło na ucznia, 
było całościowo brane pod uwagę. W tym roku kalkulacja subwencji oświatowej na ucznia 
niepełnosprawnego to jest tylko to wynika z jego wagi. Są zatem dwie kwoty – jedna, która 
wynika z  prowadzenia zajęć normalnych i druga, to co otrzymuje się na zajęcia 
ponadstandardowe, które wynikają z orzeczenia. Powiat musi wyliczyć, ile środków zostało 
przekazane na ucznia niepełnosprawnego (doradztwo zawodowe, zajęcia rewalidacyjne itd.).   
Radny Jan Krzyżanowski zapytał, o ile mniejsza w porównaniu do poprzedniego roku, jest 
subwencja oświatowa i ile wynoszą braki?  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych stwierdziła, że musi sprawdzić dane. 
Radny Grzegorz Śledziński zapytał dlaczego subwencja jest niewystarczająca? 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że powiat składa 
stosowne raporty. Dwa lata temu była badana kosztochłonność w szkołach zawodowych. 
Wydział składał przez system informacji oświatowej dane - jakie są koszty prowadzenia szkół 
zawodowych. Następnego roku została obniżona subwencja. Kwestie te są badane. To samo 
dotyczyło kształcenia specjalnego. Są wyodrębnione rozdziały i będą przekazywane 
informacje z monitorowanym kształceniem specjalnym. W zeszłym roku nadwyżka / 
niedobór subwencji wynosił 1 720 097,82 zł w stosunku do planu.  Zmiany w klasyfikacji 
budżetowej są niewygodne. W ZS w Chodczu był jeden rozdział, a obecnie jest ich pięć. 
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Każdy typ szkoły jest na innej klasyfikacji budżetowej. Te dane będą przekazywane do 
ministerstwa. W branżowych szkołach są dwa rozdziały klasyfikacji budżetowej.  
Radny Grzegorz Śledziński zapytał, jak wygada sprawa w innych powiatach? 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że na szkoleniu 
w zakresie subwencji oświatowej były przedstawiane informacje, że niektóre powiaty 
dokładają 12 mln zł.  
Radny Grzegorz Śledziński zapytał czy brakujące środki pokrywa się z własnych środków? 
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż z innych dochodów. W przyszłości trzeba się zmierzyć 
z wyższymi kosztami prowadzenia zadań oświatowych, będzie się prowadzić z programową 
podstawą dwie klasy, których nie będzie można połączyć.    
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że w przyszłym roku 
kończą naukę ostatnie klasy gimnazjum oraz klasy szkoły podstawowej. Powiat będzie musiał 
przyjąć do dwóch odrębnych klas. Będzie klasa ponadpodstawowa i klasa ponadgimnazjalna. 
Nie będzie można łączyć klas, żeby prowadzić wspólne zajęcia z uwagi  na to, że idą 
odrębnymi podstawami programowymi. Dublować się będzie zatrudnienie nauczycieli. 
Powstaje pytanie – jaki będzie nabór? Jeżeli będzie wynosił ok. 20 osób, to nie będzie dużej 
różnicy, jeżeli nabór będzie wynosił ok. 15 osób, to będzie brakowało bardzo dużo środków. 
Naczelnik wyliczyła na podstawie LO w Izbicy Kuj., gdzie nie ma uczniów 
niepełnosprawnych i na przykładzie Technikum w Lubrańcu Marysinie, gdzie nie ma 
uczniów niepełnosprawnych - ile potrzeba środków finansowych. Żeby sfinansowało się  LO 
to trzeba mieć dwa oddziały po 24 osoby, a w technikum – dwa oddziały po 28 osób. Niestety 
nie jest to realne.  
Przewodniczący Komisji zapytał czy powiat podejmując zadanie dotyczący budowy 
Centrum w Chodczu będzie w stanie pokrywać zobowiązania wynikające z niebilansującej się 
subwencji oświatowej?    
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że jeżeli nie będzie się 
robiło nic, to straci się więcej. Należy zrobić na tyle nowoczesną placówkę, żeby stała się 
konkurencyjna dla innych placówek. Chodecz jest oddalony od miasta Włocławka, więc jest 
szansa, że młodzież z okolicznych miejscowości przyjdzie do szkoły w Chodczu. Powiat płaci 
obecnie dotację dla Centrum Kształcenia Ustawicznego we Włocławku na kształcenie 
młodocianych pracowników. W momencie, kiedy pobuduje własne Centrum, to dotacja 
w całości nie będzie przekazywana do Włocławka, tylko zostanie w powiecie. Jeżeli nie 
unowocześni się bazy, nie zmieni się kierunków kształcenia, to  będzie to dla powiatu 
„samobójstwo”.  
Radny Grzegorz Śledziński zapytał, jakie będą profile kształcenia w Chodczu? 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że była przeprowadzona 
diagnoza w zakresie zapotrzebowania na rynku pracy. Była przeprowadzona zarówno 
z Powiatowym Urzędem Pracy we Włocławku, jak i pracodawcami ze Strefy Brzeskiej 
i Lubieńskiej. Są wprowadzone zawody  m.in. operatorzy maszyn. Są to deficytowe zawody, 
na które obecnie jest zapotrzebowanie. Są podpisane listy intencyjne z pracodawcami  
z Lubienia Kuj., z Brzeską Strefą Gospodarczą.  
Radny Jan Krzyżanowski zapytał czy w ramach inercyjnych listów będą praktyki zawodu? 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że praktyki będą się 
odbywać w zakładach pracy. Naczelnik uczestniczyła w wielu rozmowach 
z przedsiębiorcami, którzy mają deficyt pracowników. Jeżeli zatem przyjdzie do zakładu 
osoba 15 letnia, to zakład lepiej wykształci go do pracy, niż jak przyjdzie do nich osoba, która 
była bezrobotna. Pozostaje teraz promocja szkoły w Chodczu. Dobrze, żeby klasy były objęte 
patronatem, żeby  były stypendia i gwarancja zatrudnienia. Dobrze byłoby, gdyby z 5-6 
praktykantów chociaż jeden miał gwarancję zatrudnienia.  
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Skarbnik Powiatu powiedziała, że podejmowanie decyzji w tym zakresie przez zarząd 
powiatu było podyktowane informacjami dyrektora ZS w Chodczu, która prowadzi zadania 
oświatowe w 3 różnych placówkach. Rozbudowa tych placówek miałaby się z celem. Środki 
inwestycyjne byłyby kierowane do starych budynków. Powstała koncepcja z możliwością 
wykorzystania na chwilę obecną środków unijnych.  
Wicestarosta powiedział, że ZS w Chodczu jest największą szkołą i ma pozytywne 
tendencje. Szkoła daje duże prawdopodobieństwo, że się utrzyma.  
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że jest to jedyna szkoła, 
która przy deficycie uczniów odnotowała nabór na dwie klasy.  
Skarbnik Powiatu stwierdziła, że należy podejmować ryzyko i nie stać w miejscu.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że na 30 września w szkołach powiatowych było ok. 
1900 osób. Naczelnik mówiła, że w ciągu 2 lat ubyło 101 uczniów. Nie był to zatem znaczny 
ubytek uczniów, ok. 5%, ale mimo wszystko zaważył na to, że zmniejszyły się środki 
finansowe.  Przewodniczący zapytał radnych, kto jest przyjęciem informacji - Analiza 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 rok w dziale oświata i wychowanie 
z uwzględnieniem subwencji oświatowej i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za – 7  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła informację - Analiza budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 rok w dziale oświata 
i wychowanie z uwzględnieniem subwencji oświatowej.  
Informacja - Analiza budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 rok w dziale oświata 
i wychowanie z uwzględnieniem subwencji oświatowej stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu.  
 

9) Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy chcieliby złożyć wnioski, oświadczenia? 
Radny Grzegorz Śledziński zadał pytanie w sprawie inwestycji drogowej w Izbicy 
Kujawskiej? 
Wicestarosta stwierdził, że  do tej pory inwestycje drogowe realizowane przy współudziale 
środków zewnętrznych były wykonywane bardzo dobrze. Termin realizacji inwestycji jest do 
połowy sierpnia br. Są ogromne zagrożenia terminu oraz to, że firma może zejść z budowy. 
Zdaniem wicestarosty firma jest niesolidna. Są prowadzone działania ze strony zarządu. Są 
prowadzone rozmowy z przedstawicielami firmy. Często następuje wymiana korespondencji. 
Są zabezpieczane interesy powiatu. Wicestarosta dawno nie był na budowie. Każdego dnia na 
budowie jest członek zarządu Pan Tomasz Jezierski i pan starosta.  
Radny Grzegorz Śledziński zapytał, co skłoniło, że została podpisana umowa z tą firmą? 
Wicestarosta powiedział, że wygrała przetarg. Wicestarosta podkreślił, że przetargi na 
inwestycje i remonty drogowe rozpoczęły się wcześniej. Nie było problemu z ilością firm, 
które przystąpiły do przetargów.  Podkreślić należy, że w przypadku niewywiązania się 
z warunków umowy powiat może stracić dotację. 
Radny Grzegorz Śledziński powiedział, że wykonawca może zapłacić odsetki karne.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że wykonawca doskonale wie, że w umowie nie jest 
zapisane, że  musi ponieść dodatkowe koszty, tylko odsetki.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że w umowach jest zabezpieczenie interesów powiatu. 
Można zwracać uwagę wykonawcy, że ewentualne niewykonanie zadania wiązać się będzie 
z konsekwencjami. 
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Radny Grzegorz Śledziński stwierdził, że był przy rozmowie, kiedy pan starosta powiedział, 
że nie będą tylko odsetki, ale 3-4 mln zł odszkodowania.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że należy patrzeć się na to, że zadanie jest realizowane ze 
środków zewnętrznych. Umowa dotacyjna wiąże bezpośrednio powiat. Niedochowanie 
terminu wiąże się z faktem niemożliwości otrzymania dofinansowania.  
Radny Grzegorz Śledziński stwierdził, że wykonawca ma podwykonawców, którzy nie 
przykładają się do pracy. Radny jest na budowie co drugi dzień.  
Wicestarosta powiedział, że z opinii osób, które nadzorują pracę, natężenie liczby osób 
pracujących przy inwestycji powinno być trzy razy większe. Jest ok. 10 osób pracujących, a 
powinno być ok. 30 osób. Droga powiatowa Chodecz – Dąbrowice granice województwa jest 
prawie zrealizowana. Jak jest swoja firma, to widać pozytywne efekty pracy. Z doświadczenia 
wynika, iż firmy z innych terenów są niesolidne. Firma z Torunia stwierdziła, że nigdy nie 
podejmie współpracy z powiatem.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że przetargi są otwarte.  
Radny Jan Krzyżanowski stwierdził, że firma, która realizuje inwestycję w Izbicy Kuj. była 
bardzo dobrą, solidną firmą.   
Radny Grzegorz Śledziński powiedział, że może była, ale nie jest.  
 

10) Zamknięcie obrad Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, zamknął dnia 
18 czerwca 2018 roku o godzinie 1300 posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu 
we Włocławku. 
 
 

Przewodniczący Komisji 
     Budżetu i Finansów 
 
   Roman Tomaszewski 

 

 

 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska  …………. 


